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V Sesja Rady Powiatu Wrocławskiego IV kadencji 
 

Protokół z dnia 9 lutego 2011 roku 
 

nr V/11 
 

V Sesja Rady Powiatu Wrocławskiego miała miejsce w siedzibie Starostwa 
Powiatowego we Wrocławiu, przy ul. Kościuszki 131, w Sali 118. Zgodnie z listą obecności 
wzięło w niej udział 23 radnych, co stanowi pełen skład Rady Powiatu Wrocławskiego. 
Z powodu spóźnienia radna M. Biegańska uczestniczyła w sesji od godz. 14.40 (punkt 4 
w porządku obrad). 
Przed oficjalnym otwarciem sesji, o godz. 14.00 Przewodniczący powitał Radnych, Starostę 
i Wicestarostę Powiatu, Członków Zarządu, Dyrektorów, zaproszonych Gości, 
a w szczególności Posła Jarosława Wojciechowskiego. W imieniu Rady oraz Zarządu Powiatu 
Wrocławskiego Przewodniczący pogratulował objęcia mandatu i poprosił o wystąpienie.  
 
Poseł Wojciechowski wygłosił krótkie przemówienie, w którym zaprezentował swoją sylwetkę 
i nakreślił dotychczasowe działania w Sejmie RP. 
Ponad 30 lat pracował w strukturach straży pożarnej na rzecz bezpieczeństwa mieszkańców. 
Ponad 20 lat przepracował jako dowódca jednostki bezpośrednio na znacznym obszarze 
Powiatu Wrocławskiego. Obecnie w Sejmie należy do Klubu Parlamentarnego Platformy 
Obywatelskiej. Jest członkiem Komisji Administracji i Spraw Wewnętrznych oraz Komisji 
Obrony Narodowej.  
 
Starosta Szawan podziękował Posłowi Wojciechowskiemu za przybycie, pogratulował objęcia 
mandatu i życzył owocnej pracy.  
 
Punkt 1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Wrocławskiego otworzył V Sesję. Na podstawie listy obecności 
stwierdził prawomocność obrad.  
 
Punkt 2. Przyjęcie porządku obrad V Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego 
 
Radni otrzymali wraz z  zaproszeniem propozycję porządku obrad:  
 
1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
2. Przyjęcie porządku V Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego, 
3. Przyjęcie protokołu IV  Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego, 
4. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu oraz Starosty Powiatu Wrocławskiego, 
5. Uchwała w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wrocławskiego, 
6. Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2011, 
7. Uchwała w sprawie wyznaczenia członków Komisji Mieszanej ds. Współpracy 

z Departamentem Górnego Renu (Republika Francuska), 
8. Uchwała w sprawie zamiaru likwidacji Liceum Profilowanego – szkoły wchodzącej w skład 

Powiatowego Zespołu Szkół Nr 3 w Sobótce, 
9. Uchwała w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 

Wrocławskiego na 2011 rok, 
10. Uchwała w sprawie przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady Powiatu Wrocławskiego 

na 2011 rok, 
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11. Interpelacje i zapytania Radnych, 
12. Wnioski i oświadczenia, 
13. Zamknięcie V  Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że dniu 23 lutego 2011 r. wpłynęło do Biuro Rady 
rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Dolnośląskiego stwierdzające nieważność uchwały Rady 
Powiatu Wrocławskiego nr IV/15/10 z dnia 29 grudnia 2010 r. w sprawie uchwalenia 
Programu współpracy Powiatu Wrocławskiego z organizacjami pozarządowymi i innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w roku 2011.  
Zdaniem Wojewody Rada Powiatu Wrocławskiego nie spełniła formalnego wymogu 
dotyczącego maksymalnego i ostatecznego terminu podjęcia uchwały przez organ 
stanowiący (do 30 listopada 2010 r.). Od rozstrzygnięcia przysługuje skarga 
do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego we Wrocławiu. Zarząd Powiatu Wrocławskiego 
przekazał w dniu 8 lutego 2011 r. projekt uchwały w sprawie wniesienia skargi 
do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego we Wrocławiu na rozstrzygnięcie nadzorcze 
Wojewody Dolnośląskiego.  
 
Przewodniczący poprosił Starostę A. Szawana o zabranie głosu w sprawie zmiany porządku 
obrad.  
 
Starosta zaproponował autopoprawkę do dzisiejszego porządku obrad – dodanie jako punkt 
11. Uchwała Rady Powiatu Wrocławskiego w sprawie wniesienia skargi do Wojewódzkiego 
Sądu Administracyjnego we Wrocławiu na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody 
Dolnośląskiego. Kolejne punkty uległyby przesunięciu. 
 
Przewodniczący Rady przeprowadził głosowania nad wnioskami Starosty dotyczącym zmiany 
porządku obrad. 
W głosowaniu wzięło udział 22 radnych. 
 
Wniosek o rozszerzenie porządku obrad o dodatkowy punkt: Uchwała Rady Powiatu 
Wrocławskiego w sprawie wniesienia skargi do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego we Wrocławiu na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody 
Dolnośląskiego, jako punkt 17, został przyjęty jednogłośnie. 
 
Więcej wniosków nie było. Przewodniczacy Rady poddał pod głosowanie cały porządek obrad 
V Sesji wraz z przyjętą zmianą. 
 
Porządek obrad V Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego wraz ze zmianą został przyjęty 
jednogłośnie (22 głosami „za”). 
 
Punkt 3. Przyjęcie protokołu IV Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego  
 
Przewodniczący Trębacz przypomniał, że projekt protokołu IV Sesji z dnia 29 grudnia 2010 r. 
został przesłany radnym pocztą elektroniczną wraz z zaproszeniem i materiałami sesyjnymi 
w dniu 28 stycznia 2011 r. Został również wyłożony do wglądu w Biurze Rady.  
Do rozpoczęcia Sesji nie wniesiono poprawek ani uzupełnień.  
 
Nikt nie zabrał głosu. 
 
Protokół IV Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego z dnia 29 grudnia 2010 roku został przyjęty 
jednogłośnie (22 głosami „za”). 
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Punkt 4. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu oraz Starosty Powiatu 
Wrocławskiego 
 
Przewodniczący poinformował, iż stosownie do art. 25 c ust. 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym wszyscy radni Powiatu Wrocławskiego złożyli swoje pierwsze oświadczenia 
majątkowe w wymaganym terminie.  
Następnie przekazał informację, iż w dniu 19.01.2011 r. wpłynęła do Rady Powiatu skarga na 
Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w Powiecie Wrocławskim, dotycząca 
sposobu prowadzenia sprawy. W związku z tym, że Rada Powiatu nie jest w tym przypadku 
właściwym organem, stosownie do art. 229 pkt. 7 oraz art. 231 Kodeksu postępowania 
administracyjnego oraz § 48 ust. 4 Statutu Powiatu Wrocławskiego, Przewodniczący Rady 
przekazał skargę według właściwości Wojewódzkiemu Inspektorowi Nadzoru Budowlanego 
we Wrocławiu. 
W dniu 26.01.2011 r. wpłynęła na ręce Przewodniczącego Rady uchwała Zarządu Powiatu 
w sprawie przedłożenia sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli 
na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach prowadzonych 
przez Powiat Wrocławski za rok 2010. Uchwała została przesłana członkom Komisji Edukacji 
Kultury i Sportu Rady Powiatu Wrocławskiego. Zainteresowane osoby mogą zapoznać się 
z uchwałą w Biurze Rady.  
W okresie międzysesyjnym do Biura Rady wpłynęły 4 pisma dotyczące dróg skierowane 
do wiadomości Przewodniczącego Rady Powiatu bądź do Komisji Dróg i Transportu.  
Były to: wniosek Sołtysa oraz Radnego Gminy Mietków do Starostwa Powiatowego 
we Wrocławiu oraz do Komisji Transportu Dróg i Komunikacji o wyrażenie pozytywnej opinii 
w sprawie naprawy nawierzchni jezdni ul. Ogrodowej w Mietkowie, pismo Wójta Gminy 
Czernica skierowane do Starosty Powiatu dotyczące propozycji z zakresu modernizacji dróg 
powiatowych na terenie Gminy Czernica, wniosek mieszkańców Św. Katarzyny o ujęcie 
w zadaniach priorytetowych w tegorocznym budżecie Powiatu Wrocławskiego remontu 
nawierzchni przy ul. Żernickiej w Św. Katarzynie oraz apel Radnego Powiatu Wrocławskiego 
Hieronima Kurysia dotyczący drogi w Smolcu skierowany do Starosty, Wicestarosty, 
Przewodniczącego Rady Powiatu oraz Przewodniczącego Komisji Transportu.  
 
Przewodniczący poprosił Starostę o przestawienie informacji z prac Zarządu. 
 
Na wstępie Starosta Szawan poinformował, że od ostatniej Sesji odbyło się sześć posiedzeń 
Zarządu. Na posiedzeniach tych zostało podjętych łącznie 18 uchwał, które są dostępne 
do wglądu w protokołach Zarządu.  
Ponadto Starosta poinformował, że Zarząd podpisał wniosek końcowy o płatność w projekcie 
realizowanym ze środków unijnych związanych z rozbudową infrastruktury 
teleinformatycznej. Jest to projekt partnerski z gminami.  
Zarząd Powiatu zaakceptował również korektę oraz zmiany harmonogramu płatności projektu 
pod nazwą „Rozbudowa Systemu Informacji Przestrzennej wroSIP”. Zarząd podpisał wniosek 
o płatność.  
Trwa realizacja inwestycji pod nazwą „Budowa Ośrodka Sportów Wodnych w Borzygniewie”. 
Najprawdopodobniej zakończy się ona wcześniej niż zakładała umowa. Wykonawca 
wywiązuje się terminowo. 
W związku z deklaracją firmy LG Electronics działających w Biskupicach Podgórnych. LG 
podjęło decyzję o budowie Instytutu Badań i Rozwoju. Jest to cenna informacja dla naszego 
regionu z tego względu na perspektywy zatrudnienia w Instytucie wielu inżynierów z terenu 
Powiatu. Ponadto jest potwierdzenie, iż LG planuje budować kolejne fabryki na terenie 
Powiatu Wrocławskiego. 
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Ponadto Starosta Szawan poinformował, że spotkał się z Rektorem Politechniki Wrocławskiej 
celem podpisania stosownej umowy o współpracy.  
W najbliższym czasie odbędzie się również  spotkanie robocze w firmie LG, w którym będzie 
brał udział Wojewoda, Marszałek Województwa Dolnośląskiego, Starosta oraz 
przedstawiciele koncernu LG w sprawie sprecyzowania celów, jakie będą do osiągnięcia przy 
budowie tego Instytutu.  
21 stycznia 2011 r. odbyło się spotkanie z dyrektorami szkół i placówek oświatowych Powiatu 
Wrocławskiego. W spotkaniu tym brał udział Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury 
i Sportu – p. Krzysztof Dworak. Tematyką spotkania było omówienie spraw bieżących, 
problemów oraz planów na przyszłość.  
Kolejna informacja dotyczyła Jasełek, które odbyły się 27 stycznia 2011 r. w PZS Nr1 
w Krzyżowicach.   
Starosta przekazał także informację o szkoleniu kadry kierowniczej w ramach programu PRI, 
które odbyło się 2 lutego 2011 r., dofinansowanym ze środków UE w zakresie ocen 
pracowniczych i przeprowadzenia procedury audytowej, związanej z wprowadzeniem ISO 
9001.  
4 lutego 2011 r. Starosta Szawan wraz z Wicestarostą Fitkiem, w imieniu Zarządu, podpisali 
umowę współpracy z Uniwersytetem Przyrodniczym. Zakres umowy obejmuje szkolenia kadr 
jednostek organizacyjnych Powiatu w ramach studiów podyplomowych, kursów i seminariów, 
realizacji prac naukowo-badawczych na rzecz Powiatu, w tym tematów mogących stanowić 
przedmioty prac magisterskich oraz prac doktorskich. Wraz z Rektorem została omówiona 
współpraca jeśli chodzi o szkołę w Krzyżowicach w której znajduje się bardzo dobrze 
wyposażone laboratorium weterynaryjne, z którego korzysta również Uniwersytet. 
Trwają prace związane z opracowaniem wieloletniego planu w zakresie remontu i budowy 
dróg. Odpowiedzialny za to jest pan Wicestarosta Fitek. Pan Wicestarosta przygotowuje 
również przy udziale Wydziału Geodezji wykaz mienia Powiatu. Wyznaczono w tym Wydziale 
osobę, która bezpośrednio będzie się zajmować sprzedażą oraz przygotowywaniem terenów 
należących do Powiatu, jak i do Skarbu Państwa.  
 
Starosta poinformował Radę, iż w dniu dzisiejszym na ręce pana Przewodniczącego zostało 
złożone sprawozdanie Starosty Powiatu Wrocławskiego z działalności Powiatowej Komisji 
Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego za rok 2010.  
 
Na zakończenie Starosta poinformował, że wspólnie z Przewodniczącym Rady przygotowuje 
szkolenie wyjazdowe dla Radnych, które odbędzie się pod koniec marca. Jeśli znalazłyby się 
szczególnie istotne tematy z punktu widzenia Radnego, należy zgłaszać Przewodniczącemu 
Rady.  
 
W trakcie omawiania tego punktu na Sesję przybyła radna M. Biegańska. 
 
Punkt 5. Uchwała w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 
Wrocławskiego 
oraz 
Punkt 6. Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 
2011  
 
Przewodniczący Trębacz przypomniał, iż projekty uchwał: w sprawie przyjęcia wieloletniej 
prognozy finansowej Powiatu Wrocławskiego oraz w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Wrocławskiego na rok 2011 zostały przekazane przez Zarząd Powiatu w dniu 15.11.2010 r. 
Radni Rady Powiatu nowej kadencji otrzymali projekty w wersji elektronicznej w dniu 
07.12.2010 r. natomiast w wersji papierowej zostały im przekazane w dniu 10.12.2010 r.  
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W dniu 26.01.2011 r. wpłynęły do Biura Rady autopoprawki nowego Zarządu Powiatu 
do projektów obu uchwał. Wraz z nimi przekazano obie uchwały z uwzględnieniem 
autopoprawek. Dokumenty te wraz z pozostałymi materiałami sesyjnymi zostały przekazane 
Radnym w dniu 28.01.2011 r. Ze względu na ścisłe powiązanie obu projektów, 
Przewodniczący zaproponował, aby zostały one przedstawione łącznie. 
 
Głosów sprzeciwu nie było. 
 
Przewodniczący Rady poprosił Panią Skarbnik, aby w imieniu Starosty Powiatu przedstawiła 
projekty uchwał. 
 
Skarbnik Powiatu wyjaśniła na wstępie, że wieloletnia prognoza finansowa i projekt budżetu 
są ze sobą ściśle powiązane. W związku ze zmianą ustawy o finansach publicznych, 
począwszy od roku 2011, zaistniała konieczność wprowadzenia i osobnego przyjęcia przez 
Radę Powiatu nowego elementu, czyli wieloletniej prognozy finansowej. Natomiast wszystkie 
wskaźniki, które były do kształtowania czy zaprognozowania wieloletniej prognozy finansowej 
są identyczne również w uchwale w sprawie budżetu Powiatu Wrocławskiego na 2011 rok.   
 
Pani Skarbnik zapowiedziała, że rozpocznie od najistotniejszych wskaźników, które przy 
projekcie budżetu Powiatu, jak i przy wieloletniej prognozie finansowej były brane pod 
uwagę.  
Mamy dwa zasadnicze elementy, które bezpośrednio kształtują układanie się dochodów 
i wydatków.  
Są to informacje, które Powiat Wrocławski otrzymuje od Ministerstwa Finansów i Wojewody 
Dolnośląskiego. Jeśli chodzi o Ministra Finansów informuje Powiat o dochodach z tytułu 
udziału w podatku dochodowym od osób fizycznych i części subwencji, które będą stanowić 
dochód budżetu. Wojewoda natomiast informuje Powiat o wysokości dotacji na zadania 
zlecone. Te dwa elementy stanowią ok. 87 % całości zaplanowanego budżetu. Są to dane 
przekazane z zewnątrz i warunkują sposób, jak i źródła dokonywania wydatków, zwłaszcza 
jeśli chodzi o dotacje na zadania zlecone administracji rządowej.  
Przy pozostałych elementach, które zostały opracowane na podstawie analizy wykonania 
budżetu przewidywanego, jak również przy autopoprawkach, brano pod uwagę analizy 
kształtowania się dochodów z roku 2010. Te elementy, które są znaczące to: dochody z tzw. 
opłat komunikacyjnych, wpływy z tytułu odsetek bankowych, wpływy z tytułu zajęcia pasa 
drogowego, wpływy z tytułu obsługi zadań zleconych administracji rządowej, które to powiat 
wykonuje i one w całości stanowią tzw. część dochodową bieżącą budżetu.  
 
Wraz ze zmianą ustawy o finansach publicznych od tego roku jest wskazanie wprost 
w ustawie o regule wydatkowej polegającej na tym, że wydatki bieżące mogą być tylko 
i wyłącznie finansowane z dochodów bieżących. W związku z tym dochody bieżące są ściśle 
określone w tych 87 % wskaźnikami z zewnątrz, Powiat nie dysponując większą ilością 
instrumentów, które mogłyby wpłynąć na kształtowanie się pozostałej części dochodów 
bieżących, Zarząd Powiatu konstruując budżet musiał uwzględnić i dostosować wszystkie 
wydatki bieżące do poziomu osiągniętych i planowanych dochodów bieżących.  
 
W związku z tym, w tym roku przy projektowaniu budżetu w sposób bardzo skrupulatny 
należało w poszczególnych podziałach klasyfikacji „poprzecinać” wszystkie wydatki. Dotyczyło 
to wszystkich jednostek organizacyjnych począwszy od jednostek oświatowych. Pomimo tych 
cięć, około 1,5 mln zł z dochodów bieżących powyżej subwencji, w planie finansowym 
zostały zwiększone wydatki na część oświatową. Funkcjonowanie wszystkich jednostek 
i placówek zostało dość mocno „okrojone”.  
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Pani Skarbnik wyraziła nadzieję, iż po dokonanych cięciach będzie możliwość dalszego 
realizowania zadań. Należy wskazać, że po dokonanych cięciach np. w placówkach 
oświatowych w wydatkach bieżących ograniczono średnio po 5 000 zł na remonty bieżące. 
Są to właśnie efekty dostosowania do zapisu ustawowego równowagi budżetowej.  
Są to najistotniejsze elementy kształtowania się projektu budżetu.  
Ponadto Pani Skarbnik poinformowała, ze jest nowa rzecz, która pojawiła się w związku 
z likwidacją Powiatowego Funduszu Gospodarki Zasobem Geodezyjnym i Kartograficznym. 
Fundusz ten do końca ubiegłego roku funkcjonował jako wyodrębniony plan finansowy, jako 
wyodrębniony rachunek bankowy, natomiast teraz ustawodawca wskazał iż wszystkie 
dochody tego Funduszu stają się dochodami budżetu Powiatu. W budżecie jest zaplanowana 
wysokość wpływu z tego tytułu na poziomie ok. 2.200.000 zł, również po analizie 
kształtowania się wpływów na Funduszu w roku ubiegłym. 
 
Następnie Skarbnik przekazała dane w kwestii tzw. „Janosikowego”, które w ubiegłym roku 
wynosiło około 730 000 zł, jednak w związku z tym, że mieszkańcy Powiatu Wrocławskiego 
w przeliczeniu na 1 mieszkańca, jeśli chodzi o wpływy podatkowe, są na wyższym poziomie 
niż w pozostałych powiatach, na  ten rok wynosi 2.300.000 zł. Minister dba o to, by co 
miesiąc 1/12 tych środków była przekazywana.  
Wieloletnia prognoza finansowa zawiera oprócz przedsięwzięć inwestycyjnych również 
w sobie prognozę kształtowania się kwoty długu. Jest to dodatkowy element w wieloletniej 
prognozie, który był wcześniej uchwalany w budżecie Ta prognoza jest wykazana zarówno 
w obrębie wskaźników, według dotychczas obowiązującej ustawy i wskaźników wskazanych 
do 2014 roku. 
 
Jeśli chodzi o przedsięwzięcia, to nawiązując do wcześniejszych autopoprawek, które 
zapisane w wieloletniej prognozie finansowej, jednocześnie skutkują również 
autopoprawkami w uchwale w projekcie budżetu na rok 2011.  
Autopoprawki do wieloletniej prognozy finansowej dotyczą one przedsięwzięć wieloletnich, 
inwestycyjnych na lata: 2011 i kolejne. Zarząd Powiatu wniósł autopoprawkę 
do przedstawionego do 15.11.2010 r. projektu budżetu. Dotyczy ona trzech kompleksów. 
Pierwszy dotyczy zmniejszenia wydatków inwestycyjnych na zadanie Program budowy 
i modernizacji dróg lokalnych na kwotę 1.800.000 zł na ten rok  i kolejno w latach po 15 mln.  
To było zadanie przewidziane do realizacji w ramach tzw. „forfaitingu”. Jednak w  związku 
z tym, że Minister 23.12.2010 r. wydał stosowne rozporządzenie, które mówi, iż umowy 
nienazwane wchodzą w poziom zadłużenia,  inni partnerzy wycofali się z realizacji i zadanie 
to w takim kształcie nie będzie realizowane.  
Następny element autopoprawki Zarządu Powiatu dotyczy realizacji inwestycji wieloletnich w 
zakresie korekty - zmniejszenia wydatków na zadanie: Rewitalizacja i rozbudowa 
Powiatowego Zespołu Szkół Nr 3 w Sobótce” o kwotę 13.600.000 zł. i oraz „Rozbudowa 
Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Kątach Wrocławskich” o kwotę 2,5 mln zł.  
Pozostałe elementy, które są zamieszczone w autopoprawce związane są z realizacją zadań 
ubiegłorocznych z dofinansowaniem środków z UE i dotyczą zadań: 
- „Rozbudowa Systemu Informacji Przestrzennej (wroSIP)”; tutaj nastąpiło przesunięcie 
realizacji zadania w uzgodnieniu z Urzędem Marszałkowskim na rok 2011. Stosowny zapis 
został naniesiony w autopoprawce oraz w paragrafach zarówno w wieloletniej prognozie 
finansowej, jak i uchwały budżetowej; 
-  „Rozbudowa infrastruktury teleinformatycznej na obszarze Powiatu Wrocławskiego i 7 
gmin” - w tym roku wpłyną środki; po stronie dochodowej i wydatkowej kwoty, które wpłyną 
do Powiatu zostały umieszczone, ponieważ są one dalej przekazywane do gmin. Aby móc się 
z nich rozliczyć są one ujęte i po stronie dochodowej, i wydatkowej; 
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-  „Budowa Ośrodka Sportów Wodnych w Borzygniewie”; wprowadzono drobne zmiany 
w paragrafach inwestycyjnych po to, aby móc dodatkowo uzyskać kwotę do rozliczenia w 
wysokości 2.000 zł.  
W związku z tym, iż w ubiegłym roku Rada podjęła uchwałę o zaciągnięciu 
długoterminowego kredytu na kwotę 3.327.513 zł, nastąpiła korekta w wieloletniej prognozie 
finansowej. Nie skorzystano jednak z tego kredytu i stosownie dokonano korekt 
w poszczególnych kolumnach wieloletniej prognozy finansowej.  
 
Ponadto Pani Skarbnik poinformowała, że, zarówno do wieloletniej prognozy finansowej, jak 
i projektu budżetu Powiatu Wrocławskiego, na ręce Pana Starosty, wpłynęły dwie uchwały 
Regionalnej Izby Obrachunkowej i Składu Kolegium w sprawie opinii o przedłożonych 
projektach.  Zarówno w jednym, jak i w drugim przypadku opinia jest pozytywna z uwagami.  
Jedna uwaga dotyczy uchwały w sprawie budżetu i jest to wskazanie przez Regionalną Izbę, 
iż w treści normatywnej uchwały należy wskazać w osobnych zdaniach, iż dochody z tytułu 
wpływów po Funduszu Geodezyjnym muszą być w tej treści normatywnej uchwały 
wymienione, czyli, ile wynoszą i że są wydatkowane w określonej kwocie. Dotyczy to również 
wpływów z likwidowanego w ubiegłym roku Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej - w treści normatywnej uchwały muszą być zamieszczone te dwa 
zdania.  
Jeśli chodzi o wieloletnią prognozę finansową, w autopoprawce również zostały 
uwzględnione uwagi Regionalnej Izby, a dotyczyły one wynagrodzenia Starostwa i Rady. 
Wykazane były w prawidłowej pozycji, natomiast pozostałe wynagrodzenia muszą być  
umieszczone w stosownym wierszu w pozostałych wydatkach bieżących wieloletniej 
prognozy finansowej. 
Na tym Skarbnik zakończyła swoje wystąpienie. 
 
Przewodniczący Trębacz poinformował, że, na jego ręce wpłynęły opinie Komisji Rady 
Powiatu o przedstawionych projektach uchwał. Komisje opiniowały projekty uchwał w 
sprawie: przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wrocławskiego oraz w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2011 w zakresie swoich kompetencji. 
Wszystkie opinie Komisji są pozytywne.  
 
Nikt nie zabrał głosu w sprawie opinii. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedstawionymi projektami. 
 
O głos poprosił radny I. Słoma, który poinformował, że na posiedzeniu Komisji Budżetu 
i Mienia analizowano oba dokumenty. Wieloletniej prognoza finansowa z autopoprawką 
z jednej strony zdjęła po stronie dochodów i wydatków analogiczną kwotę, „wyczyściła” 
rubryki poza rokiem 2011, dotyczące wieloletnich zadań inwestycyjnych prognozy 
finansowej.  
Członkowie Komisji uznali, iż nowy Zarząd ma prawo do konstruowania planów, natomiast 
radny Słoma oczekuje od Starosty Szawana deklaracji na forum, że wieloletnia prognoza 
finansowa zostanie w najbliższym czasie wypełniona bardziej szczegółowa treścią, tzn. pod 
punktem Zadania drogowe ujrzymy bardziej szczegółowe zapisy, nad którymi obecnie 
pracuje Zarząd z zakresu remontów i inwestycji drogowych.  
 
Głos zabrał Starosta Szawan. Potwierdził, że trwają prace nad tym programem z zakresu 
dróg, za który odpowiedzialny jest Pan Wicestarosta, z drugiej strony z zakresu dochodów, 
na podstawie informacji przekazanych przez Panią Skarbnik, że „forfaitingu” się tutaj nie 
wpisuje. Po stronie dochodów należy wpisać pewne nieruchomości. Program dróg oraz 
program mienia, za co jest odpowiedzialny Pan Wicestarosta, będzie korektą wieloletniej 
prognozy finansowej, ale potrzeba na to czasu. 
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Więcej głosów w dyskusji nie było. 
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej 
prognozy finansowej Powiatu Wrocławskiego wraz z autopoprawką. 
 
Uchwała Rady Powiatu Wrocławskiego w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 
wraz z autopoprawką została przyjęta jednogłośnie (23 głosami „za”). 
 
Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2011 wraz z autopoprawką. 
 
Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2011 wraz z  
autopoprawką została przyjęta również jednogłośnie (23 głosami „za”). 
 
Starosta Szawan podziękował Radzie za przyjęcie projektu budżetu wraz z autopoprawkami. 
Ze strony Zarządu zadeklarował, iż wyznaczone zadania będą w szybkim terminie 
przygotowane. 
 
Punkt 7. Uchwała w sprawie wyznaczenia członków Komisji Mieszanej ds. 
Współpracy z Departamentem Górnego Renu (Republika Francuska) 
 
Przewodniczący poprosił o przedstawienie projektu uchwały, w imieniu Pana Starosty, 
Joannę Brodowską – głównego specjalistę w Zespole ds. Promocji Powiatu. 
 
J. Brodowska wyjaśniła, że na mocy porozumienia o współpracy, zawartego pomiędzy 
Powiatem Wrocławskim i Departamentem Górnego Renu we Francji, Rada Powiatu 
Wrocławskiego jest zobligowana do wyznaczenia trzech radnych jako członków Komisji 
Mieszanej. W skład Komisji Mieszanej wchodzą zarówno przedstawiciele Powiatu 
Wrocławskiego, jak i Departamentu Górnego Renu.  
 
Głównym zadaniem Komisji Mieszanej jest przygotowanie programu współpracy, który 
obecnie funkcjonuje w ujęciu trzyletnim, ocena i pilotaż działań przeprowadzanych w ramach 
współpracy z partnerem francuskim, jak i udział w posiedzeniach Komisji Mieszanej, które 
odbywają się na przemian w Polsce i we Francji.  
 
Projekt składu komisji, który otrzymali radni w materiałach sesyjnych jest propozycją 
Zarządu Powiatu Wrocławskiego. W składzie proponowanym przez Zarząd znalazł się pan 
Wicestarosta Jerzy Fitek, Dorota Galant-Członek Zarządu Powiatu Wrocławskiego oraz 
Andrzej Sobola-Przewodniczący Komisji Promocji Rozwoju i Współpracy Zagranicznej. 
 
Taki skład komisji, jak i sama uchwała zostały pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Promocji Rozwoju i Współpracy Zagranicznej.  
 
Nikt nie zabrał głosu w sprawie przedstawionego projektu. 
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie wyznaczenia członków Komisji 
Mieszanej ds. Współpracy z Departamentem Górnego Renu (Republika Francuska). 
 
Uchwała została przyjęta większością 21 głosów „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” oraz 
1 „przeciwnym”. 
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Punkt 8. Uchwała w sprawie zamiaru likwidacji Liceum Profilowanego - szkoły 
wchodzącej w skład Powiatowego Zespołu Szkół Nr 3 w Sobótce 
 
W imieniu Pana Starosty projekt uchwały przedstawiła p. Urszula Przybyłek – dyrektor 
Wydziału Edukacji Kultury i Sportu Starostwa. 
Najistotniejszym powodem, dla którego podjęto decyzję o przygotowaniu projektu uchwały 
jest systematycznie zmniejszający się nabór do Liceum Profilowanego - szkoły wchodzącej 
w skład Powiatowego Zespołu Szkół Nr 3 w Sobótce.  
Liceum Profilowane z profilami: zarządzanie informacją i usługowo-gospodarczym założono 
w 2002r. W pierwszych latach funkcjonowania szkoła cieszyła się zainteresowaniem, a nabór 
utrzymywał się na dość wysokim poziomie oraz liczba uczniów również – od 50 uczniów w 
2002r do 141 w 2004r. W kolejnych latach liczebność uczniów zaczęła systematycznie 
spadać. W ubiegłym roku szkolnym z powodu braku zainteresowania nie dokonano naboru 
do klas o profilu usługowo-gospodarczym. 
W tym roku szkolnym nie udało się dokonać naboru do żadnej z klas pierwszych Liceum 
Profilowanego. W chwili obecnej szkoła liczy już tylko 28 uczniów i prowadzi kształcenie tylko 
w klasach drugiej i trzecich. Planowana likwidacja ma na celu dostosowanie sieci szkół 
Powiatu Wrocławskiego do realnych potrzeb społecznych i zachodzących zmian 
demograficznych.  
Podjęcie tej zamiarowej uchwały jest pierwszą czynnością niezbędną do uruchomienia 
procedury likwidacji określonej w ustawie o systemie oświaty i należy do wyłącznej 
właściwości rady powiatu. Potem, ale nie później niż na sześć miesięcy przed terminem 
likwidacji, organ prowadzący zobowiązany jest powiadomić o planowanym zamiarze rodziców 
uczniów i właściwego kuratora oświaty.  
Liceum Profilowane planuje się zlikwidować z końcem roku szkolnego 2010/2011 z dniem 
31 sierpnia 2011 r. W bieżącym roku szkolnym edukację ukończą uczniowie klas trzecich 
w liczbie 23, a w stosunku do uczniów klasy II (tylko 5 uczniów) zostaną podjęte działania 
w celu zapewnienia im możliwości kontynuowania nauki w innej szkole. 
Z uwagi na tak małą liczbę uczniów klasy II, wszystkie zajęcia z przedmiotów 
ogólnokształcących prowadzone są wspólnie z równoległą klasą Liceum Ogólnokształcącego, 
a tylko zajęcia profilowe uczniowie realizują oddzielnie. Są dwie możliwości kontynuowania 
nauki przez uczniów Liceum Profilowanego. Pierwszą możliwością jest przeniesienie 
do Liceum Ogólnokształcącego do klasy, w której obecnie się uczą albo wybór jednej ze szkół 
wrocławskich tego samego typu i rodzaju.  
W kwestii drugiego rozwiązania dokonaliśmy rozeznania i posiadamy informacje o możliwości 
przyjęcia naszych uczniów do co najmniej pięciu liceum profilowanych do klas III 
we Wrocławiu o tym samym profilu, tj. zarządzanie informacją.  
Proponuje się zatem przyjęcie uchwały o zamiarze likwidacji Liceum Profilowanego, gdyż 
brak zainteresowania uczniów nauką w tej szkole nie daje ekonomicznych uwarunkowań ani 
też pomyślnych rokowań dla jej dalszego istnienia. Wolną przestrzeń w ofercie edukacyjnej 
z powodzeniem wypełni funkcjonujące w PZS Nr 3 Technikum dające możliwość nauki 
uczniom o podobnych zainteresowaniach, a działania związane z procedurą likwidacyjną 
wpłyną na zracjonalizowanie sieci szkół w powiecie i dostosowanie jej do aktualnego 
zapotrzebowania społecznego. 
 
Przewodniczący poprosił o zabranie głosu pana Krzysztofa Dworaka – Przewodniczącego 
Komisji Edukacji Kultury i Sportu i przedstawienie opinii Komisji o projekcie uchwały. 
 
Przewodniczący Dworak poinformował, że Komisja Edukacji Kultury i Sportu, po zapoznaniu 
się z projektem uchwały i uzasadnieniem przedstawionym przez dyrektor Przybyłek 
zaopiniowała projekt pozytywnie. 
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Głos zabrał radny A. Wąsik, który wniósł o wprowadzenie poprawki do przestawionej 
uchwały, aby w § 1 o treści:  „Podejmuje się zamiar likwidacji z końcem roku szkolnego 
2010/2011” zmienić rok likwidacji na „2011/2012”.  
W uzasadnieniu wniosku powiedział, że przez 12 lat staraliśmy się utrzymać Lceum 
w Sobótce po to, by mogło funkcjonować jako szkoła środowiskowa. O tym czy dana szkoła 
ma prawo istnieć decydują uczniowie, a dokładniej liczba uczniów. Jest to pewnego rodzaju 
umowa, my jako Powiat dajemy uczniom możliwość uczęszczania do szkoły, natomiast 
uczniowie deklarują ukończenie jej. W tym momencie wypowiadamy tę umowę, mówiąc, że 
„nam się to nie opłaca”. Radny Wąsik wyraził zdanie, że należy umożliwić uczniom 
ukończenie tej szkoły. 
 
O głos poprosił Wicestarosta Fitek, który w odniesieniu do wniosku radnego Wąsika przyznał, 
że być może jest to argument, aby likwidacja szkoły nastąpiła poprzez wygaszenie, 
a realizacja wcześniej zawartych umów pomiędzy uczniami i ich rodzicami musi być 
przestrzegana.  
Rozważana była możliwość wygaszenia. Wobec jakiegokolwiek naboru do klas I oraz sytuacji 
że w klasie II jest pięcioro uczniów, a w klasa III (23 uczniów) odchodzi, zasadne byłoby  
poczekać na samoistne zakończenie. Propozycja Zarządu Jednak po konsultacji ze szkołą i po 
części również z rodzicami Zarząd zdecydował się na taki krok. Zarząd zdaje sobie sprawę, że 
jest to krok niepopularny, zwłaszcza w Sobótce, gdzie ostatnio Rada Gminy Sobótka podjęła 
decyzję o likwidacji dwóch szkół, co spotkało się z dużym protestem rodziców. Wicestarosta 
zadeklarował jednak w tym miejscu, że z każdym rodzicem będą prowadzone rozmowy 
w celu przekonania do planów Zarządu odnośnie likwidacji Liceum Profilowanego już w tym 
roku, dlatego wnosi o przyjęcie proponowanego projektu uchwały.  
 
Głos w sprawie zabrała radna M. Wilk, zgłaszając stanowczy sprzeciw co do przedmiotowego 
potraktowania pięciu uczniów, będących obywatelami Powiatu Wrocławskiego oraz 
do przedstawionych  argumentów. Radna jest przeciwna prowadzeniu negocjacji z uczniami, 
którzy nie mają jeszcze doświadczenia na „rynku socjotechnik”, a argument ekonomiczny w 
tym przypadku nie istnieje. Każdy, kto ma do czynienia z oświatą wie bowiem, ze każdego 
dnia nauczyciel może złożyć podanie o urlop dla poratowania zdrowia i koszty tego będą 
niewspółmierne z kosztami umożliwienia zdania matury przez uczniów w ich środowisku.  
 
Radny Wąsik poprosił o zabranie głosu Starostę Szawana, gdyż podczas ostatniej sesji został 
ustalony zakres kompetencji, z którego wynika, że za dział edukacji jest odpowiedzialny 
Starosta. 
Radny zwrócił uwagę, iż nieprzeprowadzenie rozmów z rodzicami tych pięciu uczniów przed 
podjęciem decyzji o likwidacji jest postępowaniem „bezczelnym”. 
 
Odpowiadając, Starosta Szawan wyjaśnił, że, co do kompetencji, upoważnił Wicestarostę 
w tym zakresie i stąd jego wystąpienie. Na etapie przygotowania uchwały zostały 
przeprowadzone rozmowy z poszczególnymi rodzicami. Starosta zapewnił, że odbyły się 
w atmosferze przychylności. Z rozmów tych wynikało, że rodzice godzą się na rozwiązanie 
zaproponowane przez Zarząd, tyle że nie wyrazili tego na piśmie. 
 
Głos zabrał radny I. Słoma 
Zapytał, ile będzie kosztowało kształcenie tych pięciu uczniów przez rok szkolny? Jakie są 
tego koszty ekonomiczne? 
 
Starosta odpowiedział, że o decyzji Zarządu zdecydował brak chętnych na nabór do tej 
szkoły. Oszczędności z tego tytułu będą znikome. Starosta poprosił o przegłosowanie 
wniosku radnego Wąsika. 
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Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek zgłoszony przez radnego Wąsika o to, by 
ująć w treści § 1 uchwały o zamiarze likwidacji Liceum Profilowanego - szkoły wchodzącej 
w skład Powiatowego Zespołu Szkół Nr 3 w Sobótce zapisu:  „Podejmuje się zamiar likwidacji 
z końcem roku szkolnego 2011/2012”.  
 
Stosunkiem głosów: 10 „za”, 11 „przeciw” oraz 1 „wstrzymujący się”. wniosek został 
odrzucony. 
 
Następnie Przewodniczący Trębacz poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
zamiaru likwidacji Liceum Profilowanego – szkoły wchodzącej w skład Powiatowego Zespołu 
Szkół Nr 3 w Sobótce w treści proponowanej przez Zarząd Powiatu. 
 
Przewodniczący ogłosił wyniki głosowania: 13 głosów „za”. 6 głosów „przeciw” oraz 5 głosów 
„wstrzymujących się”.  
Wobec niezgodności w sumie głosów, Wiceprzewodniczący R. Jaroń zgłosił wniosek o 
powtórzenie głosowania. 
Wniosek został przyjęty większością 18 głosów „za” przy 4 przeciwnych. Jedna osoba nie 
wzięła udziału w głosowaniu. 
 
Odbyło się ponowne głosowanie nad przedstawionym projektem uchwały. 
 
Uchwała w sprawie zamiaru likwidacji Liceum Profilowanego - szkoły wchodzącej w skład 
Powiatowego Zespołu Szkół Nr 3 w Sobótce została przyjęta stosunkiem głosów: 12 głosów 
„za”. 6 głosów „przeciw” oraz 5 głosów „wstrzymujących się”.  
 
 
 Punkt 9. Uchwała w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 
Powiatu Wrocławskiego na rok 2011  
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że przed rozpoczęciem sesji zostały przekazane radnym 
w wersji papierowej uchwały: w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 
Powiatu Wrocławskiego na 2011 rok oraz w sprawie przyjęcia planów pracy komisji stałych 
Rady Powiatu Wrocławskiego na 2011 rok. 
Następnie poprosił  Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o przedstawienie planu pracy 
Komisji na 2011 rok. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej I. Słoma poinformował, że Komisja Rewizyjna rozpocznie 
pracę od punktu 3, czyli przyjrzenia się kontrolom, które do tej pory zostały przeprowadzone, 
aby wiedzieć, na jakie obszary działalności Powiatu czy jednostek powiatowych należy 
zwrócić uwagę. Na podstawie tych informacji zwróci się do Rady Powiatu o uszczegółowienie 
punktu 5, który będzie realizowany w IV kwartale, już o konkretne obszary kontroli. Na 
początku Komisja chce dokonać pewnej analizy, a następnie przedstawić Radzie Powiatu 
do zaakceptowania plan kontroli na drugie półrocze.  
W punkcie 7 plan dotyczy bieżących informacji na temat kontroli, które się odbywają 
w jednostkach Powiatu Wrocławskiego.  
 
Nikt nie poprosił o głos. 
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy 
Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Wrocławskiego na rok 2011.  
 
Uchwała w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Wrocławskiego na 
rok 2011 została podjęta jednogłośnie. 



 12 

Punkt 10. Uchwała w sprawie przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady 
Powiatu Wrocławskiego na rok 2011 
 
Przewodniczący zapowiedział, że będzie kolejno prosił Przewodniczących komisji o 
przedstawienie planów pracy.  
Jako pierwszą poprosił o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Bezpieczeństwa Obywateli 
Barbarę Kosterską. 
 
Przewodnicząca Kosterska przypomniała, że szczegółowy plan pracy komisji został 
przekazany Radnym w formie papierowej w materiałach sesyjnych. Odniosła się tylko do 
dwóch zagadnień: bezpieczeństwa przeciwpowodziowego oraz bezpieczeństwa drogowego 
na terenie Powiatu Wrocławskiego.   
Ostatnie lata pokazały, że bezpieczeństwo przeciwpowodziowe dotyka szereg Gmin naszego 
Powiatu oraz jak Powiat jest przygotowany, aby służyć Gminom dotkniętym zagrożeniem 
powodziowym. Z zakresie bezpieczeństwa drogowego Komisja zwróci uwagę na problem 
stwarzania realnego zagrożenia i powodowania szkód na drogach pod kątem prowadzenia 
wielu inwestycji na terenie Powiatu Wrocławskiego. 
 
Nikt nie zabrał głosu w sprawie przedstawionego planu. 
  
Przewodniczący poprosił o zabranie głosu Przewodniczącego Komisji Budżetu i Mienia 
Mariusza Konopkę, który poinformował, że na posiedzeniu Komisji został przyjęty 
standardowy plan pracy Komisji, która zajmuje się analizą budżetu, sprawozdań. Wraz ze 
zmianą nazwy Komisji do planu pracy został dodany punkt dotyczący stanu mienia oraz jego 
zbywania. Pozostałe punkty pozostają bez zmian, jak w załączniku do uchwały. 
 
Nikt nie zabrał głosu. 
 
Przewodniczący przekazał głos Przewodniczącemu Komisji Edukacji Kultury i Sportu 
Krzysztofowi Dworakowi. 
Przewodniczący Dworak poinformował, że Komisja szczególną uwagę zwróci w 2011 roku na 
to, aby zwiększyć atrakcyjność oferty w szkołach dla uczniów. Aby uniknąć sytuacji braku 
zainteresowania naborem. Pozostałe punkty pozostają bez zmian jak w załączniku 
do uchwały.  
 
Nikt nie zabrał głosu. 
 
Przewodniczący poprosił o głos Przewodniczącego Komisji Promocji Rozwoju i Współpracy 
Zagranicznej Andrzeja Sobolaka, który powiedział, że w 2011 roku Komisja pragnie zwrócić 
uwagę na ścisłe powiązanie z Gminami oraz promowanie i rozwój Powiatu Wrocławskiego 
poprzez współpracę z przedsiębiorcami, którzy mogliby inwestować na naszym terenie, jak 
również zachęcanie mieszkańców do formalizowania swoich meldunków, co spowoduje 
zwiększenie budżetu na określone potrzeby.  
 
Nikt nie zabrał głosu w sprawie przedstawionego planu. 
 
Przewodniczący przekazał głos Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa Leśnictwa i Ochrony 
Środowiska Edwardowi Skibie.  
Przewodniczacy Skiba poinformował, że Komisja jednogłośnie przyjęła plan na bieżący rok, 
dostępny w materiałach sesyjnych. Dodał również, że wszystkie poruszane tematy będą 
omawiane w szerszym gronie, aby na bieżąco informować mieszkańców Gmin o tym co się 
dzieje w rolnictwie, leśnictwie i ochronie środowiska.  
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Głosów w sprawie planu nie było. 
 
Przewodniczący przekazał głos Przewodniczącemu Komisji Transportu Dróg i Komunikacji 
Andrzejowi Jamrozikowi, który poinformował, że plan pracy Komisji załączony w materiałach 
sesyjnych został przyjęty jednogłośnie.  Oprócz analizy stanu dróg, posiedzeń wyjazdowych, 
planowania i uczestniczenia w przygotowywaniu inwestycji Komisja będzie oceniać 
przygotowanie do zadań zimowych. 
 
Nikt nie zabrał głosu w sprawie przedstawionego planu. 
 
Przewodniczący poprosił o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Zdrowia i Pomocy 
Społecznej Lidię Reps. 
Przewodnicząca poinformowała, że w planie znajdują się stałe punkty dotyczące uchwał 
restrukturyzacyjnych służby zdrowia, natomiast większość punktów dotyczy pomocy 
społecznej, a w szczególności rodzicielstwa zastępczego. Na prośbę Starosty pierwsze 
posiedzenie odbędzie się w placówce w Domu Dziecka w Kątach Wrocławskich. 
 
Nikt nie zabrał głosu w sprawie przedstawionego planu. 
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy  
komisji stałych Rady Powiatu Wrocławskiego na rok 2011. 
 
Uchwała w sprawie przyjęcia planów pracy  komisji stałych Rady Powiatu Wrocławskiego na 
rok 2011została przyjęta jednogłośnie. 
 
Punkt 11. Uchwała w sprawie wniesienia skargi do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego we Wrocławiu na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody 
Dolnośląskiego 
 
Głos zabrał Starosta Szawan. Poprosił o przyjęcie uchwały. W uzasadnieniu Starosta 
wyjaśnił, że rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody stwierdza nieważność uchwały Rady 
Powiatu Wrocławskiego z dnia 29.12.2010r w sprawie uchwalenia programu współpracy 
Powiatu Wrocławskiego z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego w roku 2011.  Wojewoda podważył uchwałę z powodu 
terminu. Zdaniem Wojewody taki program należało uchwalić do dnia 30.11.2010r, co w 
związku z wyborami w Starostwie nie było możliwe.   
Od rozstrzygnięcia przysługuje skarga do WSA, wobec czego prosi Radę o podjęcie 
stosownej uchwały. 
 
Nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Trębacz poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Uchwała w sprawie wniesienia skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 
we Wrocławiu na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Dolnośląskiego została przyjęta 
jednogłośnie. 
 
Punkt 12. Interpelacje i zapytania 
 
Radna Wilk poprosiła o udzielenie pisemnej odpowiedzi na zapytanie, jakie są powody 
podjęcia rozmów z uczniami lub rodzicami nakłaniające do zmiany szkoły w ostatnim roku 
nauki w klasie maturalnej liceum profilowanego w Sobótce, skoro, jak powiedział Pan 
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Starosta, nie przemawiają za tym względy ekonomiczne, a wygaszenie szkoły umożliwia to, 
aby nie prowadzić naboru już od następnego roku szkolnego. 
Radna zauważyła, że koszty, jakie poniósłby Powiat, zostaną przerzucone w imieniu Rady 
Powiatu na rodziców, których dzieci, aby uniknąć różnic programowych, musiałyby dojeżdżać 
do Wrocławia. 
 
Następnie radny Słoma zgłosił trzy zapytania: 

1) Jaki jest stan przygotowań Ośrodka Sportów Wodnych w Borzygniewie 
do prowadzenia działalności? Czy Zarząd podjął decyzję, w jakiej formie będzie 
prowadzona w tym miejscu działalność? 

2) Czy Zarząd Powiatu rozważa wykonanie robót zamiennych na drodze dojazdowej do 
Ośrodka Sportów Wodnych w Borzygniewie, w związku z przedstawioną pod koniec 
ubiegłej kadencji propozycją wykonawcy, aby zamiast drogi tłuczniowej, za dopłatą 
wykonać drogę asfaltową? Czy były prowadzone przez Zarząd rozmowy w tej sprawie 
z Gm. Mietków? 

3) Odnośnie remontu mostu na drodze nr 2075 na odcinku Mietków-Maniów, projekt 
remontu miał być gotowy pod koniec grudnia, czy zostały podjęte decyzje dotyczące 
ogłoszenia przetargu i wyłonienia wykonawcy? 

 
W dalszej kolejności Przewodniczący poinformował Radę, iż w okresie międzysesyjnym, 
w dniu 25 stycznia 2011 r. wpłynęło jedno zapytanie do Zarządu Powiatu – p. radnej Barbary 
Kosterskiej. Dotyczyło udzielenia informacji, kiedy zostanie ogłoszony przetarg na wykonanie 
remontu drogi powiatowej nr 1933D na odcinku Groblice-Kotowice. 
Odpowiedź Zarządu na zapytanie została przekazana w dniu 8 lutego 2011 r.  
 
Odpowiedzi udzielił Starosta Szawan. 
Poinformował, że zgodnie z życzeniem, radna Wilk otrzyma odpowiedź na piśmie. 
Odpowiadając na zapytania radnego Słomy, wyjaśnił, że przygotowania do prowadzenia 
działalności w Borzygniewie znacznie przyspieszają się. Wraz z Przewodniczącym Komisji 
Promocji przygotowywany jest projekt otwarcia obiektu w Borzygniewie. Na Zarządzie 
prowadzone były rozmowy, kto miałby się zajmować tym obiektem. Prawdopodobnie będzie 
to Powiat Wrocławski w zakresie zatrudnienia menedżera sportu. Jest również wyznaczone 
spotkanie z Dyrektorem Polskiego Centrum Żeglarstwa, ma którym będzie poruszany temat 
formy prowadzenia tego obiektu.  
Odnośnie drogi dojazdowej, Starosta poinformował, że były prowadzone rozmowy w tej 
sprawie z Wójtem, który zadeklarował, iż we własnym zakresie postara się położyć asfalt.  
W sprawie remontu mostu, Starosta przyznał, ze istotnie uszkodzenie w tym miejscu jest 
znaczne. Jest projekt w ramach pakietu remontowego i w najbliższym czasie nastąpi 
realizacja.  
 
Następnie Wiceprzewodniczący Rady R. Jaroń zgłosił zapytanie odnoszące się do sytuacji  
w Liceum Profilowanym w PZS Nr 3 w Sobótce – Jak to się stało, że w drugiej klasie mamy 
obecnie 5 uczniów? Wiceprzewodniczący podkreślił, że przecież nie tworzy się klasy dla 5 
uczniów. Czy w związku z tym w ubiegłym okresie zaniechano stosownych działań? 
Radny poprosił o odpowiedź na piśmie.  
 
Punkt 13. Wnioski i oświadczenia 
 
Radny Wąsik wniósł, aby deklaracja Starosty Szawana złożona przy uchwalaniu budżetu 
przyjęła formę prawną. Radny wskazał, jako podstawę prawną, art. 12 ust. 4 ustawy o 
samorządzie powiatowym, który określa, że do wyłącznej właściwości rady powiatu należy 
stanowienie o kierunkach działania zarządu powiatu oraz rozpatrywanie sprawozdań 
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z działalności zarządu, w tym z działalności finansowej. Chodzi o to, by przy dokonywaniu 
oceny działalności Zarządu posiadać solidne podstawy do jej oceny, a nie tylko zgodność 
projektu budżetu uchwalonego z budżetem wykonywalnym, jak również, aby Rada Powiatu 
stanowiła o kierunkach działania. 
Radny wnosi, aby na kolejną sesję przygotowano uchwałę o kierunkach działania Zarządu 
Powiatu. 
 
Punkt 14. Zamknięcie IV Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego 
 
Porządek obrad został wyczerpany. O godz. 15.40 Przewodniczący zamknął IV Sesję Rady 
Powiatu Wrocławskiego. 
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